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Otevřený dopis zastupitelům
Vážení zastupitelé.

K akci „Výstavba kulturního centra 
v Rožnově pod Radhoštěm“ se stále 
vyjadřují hlavně ekonomové, technici, 
marketéři, novináři, politici… Ráda 
bych vám řekla, jak to vidím já — žena, 
celoživotní pedagožka, podporovatelka 
a propagátorka dobré kultury všeho 
druhu, matka a babička. V Rožnově 
žiji již padesát let a stále čekám na sli-
bovaný důstojný kulturní dům.

Vážení zastupitelé města Rožnova, 
začněte co nejdříve stavět kulturní cen-
trum a pokračujte s dobrou vůlí k cíli. 
Jiná cesta není možná. Zvolte variantu 
A. Varianta B, tedy nový projekt a  ja-
kékoliv oddalování stavby, bude zna-
menat, že další generace mladých lidí 
a ještě žijících seniorů bude „ošizena 
a okradena“ o možnost mít v Rožnově 
brzy důstojný kulturní stánek.

 Proč naše děti a naše vnoučata mu-
sejí po dlouhé období, už nejméně po 
dobu devíti let, jezdit za předtanečními 
a tanečními kurzy, za maturitními ple-

sy a vůbec za solidní kulturou do Val. 
Meziříčí, do vesnice Zašová či jinam??

Protože se v Rožnově skutečně „po-
litikaří“ a zastupitelé, námi voleni, se 
nejsou schopni spolu domluvit bez ohle-
du na politický „dres“ na řešení tak ne-
chutně dlouhé kauzy — výstavby tolik 
potřebného kulturního zázemí, a  hlav-
ně navíc — na kvalitní úrovni.

Rožnov stárne. Z celkového počtu 
obyvatel (16 398) připadá na 100 dětí 
160 seniorů. Je to údaj z roku 2020, 
srovnávám s rokem 2008, kdy bylo na 
100 dětí 120 seniorů. Je třeba dětem, 
mládeži, studentům město zpříjemnit 
nejen po stránce sportovní, ale i kul-
turní. Snažme se je zde udržet, aby 
neodcházeli, aby se po studiích zase 
rádi vraceli do městečka pod Radhoš-
těm, kde budou výborné podmínky 
pro jejich kulturní vyžití. Krásné město 
Rožnov si to zaslouží a mladou genera-
ci potřebuje!

Přidávám důležitý údaj: vzdělanost-
ní úroveň Rožnova je charakterizována 

také i příznivým číslem, žije zde 16, 4 % 
vysokoškoláků oproti okolním městům, 
kde jde o cca 10 až 13 %, a celorepubli-
kově toto číslo činí 13, 2 %. Údaje jsou 
čerpány ze Strategického plánu rozvoje 
města Rožnova p. R. na roky 2021 až 
2030. Stav ke dni 4. 1. 2021.

V Rožnově také dochází k další 
významné modernizaci technologií, 
uvedu jako příklad firmu ON SEMI 
či nově otevřené datové centrum firmu 
ANAFRA.  Je třeba kromě nabídky per-
spektivního zaměstnání ujistit mladé 
rodiny, že přicházejí do města s vybu-
dovanou výbornou kulturní infrastruk-
turou — předpokládá se kino, divadlo, 
společenský sál.

A navíc: Rožnov — obec s rozšíře-
nou působností — je spádovou oblastí 
pro všechny okolní vesnice i v oblasti 
kultury. Uvědomujete si, že jde celkem 
o  35  175 obyvatel?

V čem vidím já, celoživotní peda-
gog a propagátor dobré kultury všeho 
druhu, velké nebezpečí a mám strach 
z napáchání ještě větších škod? Že se 
kvůli dalšímu oddalování realizace kul-
turního centra zpřetrhají naše kulturní 
a společenské vazby, zvyklosti, úroveň, 

na což jsme v Rožnově byli hrdí a mno-
zí nám to záviděli. Myslím, že už se to 
děje… Lidé zpohodlní a odvyknou, bu-
dou sedět u televizních obrazovek a  po-
čítačů.  Je známo, že pěkné a kulturní 
prostředí navíc i vychovává!

Mrzí mě, jsem zklamaná, že je 
ohrožena moderní dřevěná a přívětivá 
stavba, kterou by nám mohla závidět 
i jiná, větší města, mohli by ji obdivo-
vat stálí i náhodní návštěvníci našeho 
města. Rožnov na mapě republiky je 
velmi známá a vyhledávaná lokalita. 
V Rožnově není lákadlem jen skan-
zen, mohlo by jím být i nové kulturní 
centrum — také pro účinkující — her-
ce, divadelníky, hudební tělesa, sbory, 
zpěváky atd. atd. Ve světě jsou moderní 
dřevostavby a „náš vysoutěžený projekt“ 
takovou moderní stavbu představuje. 
Podceňování úrovně českých architektů 
v oblasti dřevostaveb, navíc u nás na 
„dřevěném“ Valašsku, je nezodpovědné.

Je třeba mít zdravou odvahu a nad-
hled jít i do těžkých rozhodnutí. Čas 
ukáže, že je to správná cesta!

Iva Vodičková 
občanka Rožnova

Bude mít někdy Rožnov KC, nebo ne?
Možná mnohem více než si myslíme, 
se nyní rozhoduje o tom, jestli Rožnov 
bude někdy mít důstojné kulturní 
centrum. Liknavý postup současné-
ho vedení a zejména pana starosty, 
kdy se manipuluje fakty, lze jedno-
značně číst jako snahu stavbu oddá-
lit a vůbec nestavět. Scenář, který se 
zde rýsuje, je naprosto jednoznačný. 
Nyní se za přibližně půl milionu ko-
run zadá posudek na projektovou do-
kumentaci. Ten bude trvat půl roku 
a jednoznačně odhalí další chyby. 
Poté se opět bude posuzovat, jestli 
jsou tyto chyby zásadní nebo ne, to 
zabere další čas. Ve finále bude zá-
věr, že se podle dokumentace stavět 
dá, a vyhlásí se zastropované výbě-
rové řízení. Ohledně limitu současné 
vedení ještě nemá představu, ale dá 
se předpokládat, že bude nastaven 
tak, že bude těžko dosažitelný. Or-
ganizace výběrového řízení bude 
stát dalšího půl milionu korun. Celý 
projekt už nás stál nemalé peníze 
a další milion se tam zřejmě ztra-
tí. Ale taky by se dal ušetřit, pokud 
bychom raději místo odborného 
posudku oslovili firmy, které umí 
takovou stavbu postavit a udělali 
s  nimi předběžné tržní konzultace. 

Jsou minimálně dvě firmy, které celý 
projekt znají do posledního hřebíku, 
a je možné se jich ptát, jaká je nyní 
reálná cena a jestli stavba může stát 
a bude funkční. Toto by za mne byl 
rozumný krok k dokončení. Jakéko-
liv jiné kroky nevedou k dokončení, 
stavbu oddalují a znamenají, že ve-
dení města nemá zájem stavbu podle 
současného projektu, a se současnou 
architektonickou kanceláří, dokon-
čit a můžeme jen spekulovat proč. 
Posudek a výběrové řízení časově za-
berou jeden rok. Varianta B (stavba 
dle nového projektu) je časově velmi 
riziková už nyní a těžko se bude stí-
hat do roku 2029, do kterého máme 
přislíbené dotace.

Je třeba tady zdůraznit, že zodpo-
vědnost za rozestavěné základy, kte-
ré zůstanou jizvou na mapě Rožnova 
po několik let je na současném vede-
ní a panu starostovi.

Výše napsané neznamená, že 
jsem s tímto stavem smířený a že 
neudělám vše, aby se Rožnované dů-
stojného kulturního centra dočkali.  

Jiří Pavlica
zastupitel města

Projekt kulturního centra konečně 
vedení města a město drží pevně 
v  rukách. Připomenu, kde jsme 
v  říjnu 2022, když jsme jako nové 
vedení nastoupili, byli. Stavba se 
zastavila a uprostřed města vznikla 
škaredá betonová deska. Dodava-
tel stavby odmítal stavět pro chyby 
v  projektu, dodavatel projektu tvrdil, 
že tam chyby nejsou. Hrozily soudní 
spory a reálná škoda ze smluvních 
pokut přes 20 milionů korun. Hrozi-
la ztráta dotace 120 milionů korun. 
Architekt měl podepsánu pro město 
nevýhodnou smlouvu k autorskému 
dozoru - i při zastavení hlavní stavby 
fakturoval 180 tisíc měsíčně, i když 
by neudělal žádnou práci. Měsíčně! 
Tohle jsme zdědili.

Kde jsme teď? Kde se město do-
stalo, za pár měsíců jistého a profe-
sionálního vedení? S dodavatelem 
stavby jsme uzavřeli dohodu a zaže-
hnali hrozbu smluvních pokut přes 
20 milionů. Odborným posudkem 
a  systematickým tlakem donutili ar-
chitekta opravit projekt a předat nám 

ho. Vyjednali jsme čerpání dotace až 
do konce roku 2029 a nehrozí její 
ztráta. Měsíční faktury architektovi 
za autorský dozor u zastavené stav-
by kulturáku jsme stopnuli a městu 
ušetřili přes milion korun.

Pozorný čtenář si udělá obrázek, 
kdo v Rožnově dělá pořádek a kdo 
ho do nepořádku dostal. Ani osobní 
útoky na starostu, ani strašení lidí na 
tom nic nezmění. Slova můžou být 
prázdná. Výsledky mluví nejpravdi-
věji. Jedno moudro říká: Profesionál 
má výsledky. Amatér naříká, vymlou-
vá se a pomlouvá profesionály.

Známe další kroky, známe rizika 
a máme varianty řešení. Zkontroluje-
me projekt, a pokud bude v pořádku, 
vysoutěžíme s cenovým limitem do-
davatele. Opratě projektu kulturního 
centra už držíme pevně v rukách a to 
je pro obyvatele jistota, že je o jejich 
město a jejich peníze dobře postaráno.

Jan Kučera
starosta Rožnova

O reakci na příspěvek bývalého starosty Jiřího Pavlici 
jsme požádali jeho nástupce — současného 

prvního muže Rožnova pod Radhoštěm Jana Kučeru. 
Jeho vyjádření přinášíme v plném znění níže.
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